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PROTOKÓŁ Nr  5/2015 
 posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów,  

które odbyło się 1 czerwca 2015 roku, o godz. 1330 

 
Przewodnicząca Komisji - Teresa Majkusiak 
Protokolant   - Alicja Dąbrowska  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie, w którym uczestniczyło 9 radnych na 
ogólną liczbę 9 oraz zaproszeni goście (listy obecności stanowią odpowiednio załączniki Nr 
1 i 2 do protokołu).  
Następnie zaproponowała n/w porządek posiedzenia, który radni przyjęli jednogłośnie: 
 
1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

na 2015 rok.  
 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr 
26/IV/2015 Rady Powiatu w Radomiu z dnia 30 stycznia 2015 roku dotyczącej 
Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu radomskiego. 
 

3. Informacja o przebiegu wykonania budżetu powiatu radomskiego za okres I kwartału 
2015  roku. 

 
4. Sprawy różne.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad - Zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Powiatu w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2015 rok. 
 
Wprowadzenia dokonała Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska. Szczegółowo omówiła 
wszystkie zmiany znajdujące się w projekcie przedmiotowej uchwały. Następnie przystąpiono 
do zadawania pytań.  
 
Radna Marzena Murawska zapytała, czy przebudowa drogi Przejazd – Brzóza zostanie w 
tym roku zakończona.   
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka 
odpowiedziała, że nie. W tym roku w ramach dodatkowych środków będzie zrobiony odcinek 
1,088 km, pozostanie jeszcze do wykonania 1,079 km.  
 
Radna Marzena Murawska stwierdziła, że droga ta jest w bardzo złym stanie. W złym 
stanie jest również droga Brzóza – Radom. Obie kwalifikują się do natychmiastowej 
przebudowy.  
 
Radny Zbigniew Dziubasik zapytał o odcinek, który został do zrobienia na drodze Brzóza – 
Przejazd, czy będziemy musieli dołożyć środki, bo mamy w budżecie zarezerwowane, w 
WPF tylko 250.000 złotych.   
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka 
wyjaśniła, że przebudowa 1 km to koszt około 900.000 złotych bez chodnika. Dodała, że 5 
czerwca będzie otwarcie ofert i będziemy znali ceny jakie faktycznie są na tym zadaniu.  
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Radny Waldemar Trelka zapytał ile zostało do zrobienia na drodze Młodocin – Kowala.  
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka 
wyjaśniła, że w tym roku na tej drodze planują wykonać 1,294 km do skrzyżowania z drogą 
krajową Nr 7. Do zakończenia pozostanie jeszcze 1,532 km. Jest to odcinek od torów 
kolejowych do drogi wojewódzkiej, będzie tam przebudowa chodników oraz będą 
zastosowane inne rozwiązania komunikacyjne zatok, zjazdów, aby poprawić bezpieczeństwo 
w tym rejonie. 
 
Radny Łukasz Figura zapytał o koncepcję budowy ścieżek rowerowych w powiecie 
radomskim w ramach projektu Puszczyk. Czy wiemy jaki będzie podział środków. 
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka 
wyjaśniła, że nie wie, ale jeśli będziemy czekać z założonymi rękami aż poznamy 
jakiekolwiek założenia, to możemy nie zdążyć z wnioskami, bo w tej chwili grzechem 
zaniedbania jest nieprzygotowywanie się do składania wniosków, czy ubieganie się o  jakieś 
środki finansowe. W ubiegłym tygodniu zlecili pomiary ruchu drogowego na wszystkich 
naszych drogach powiatowych z uwzględnieniem ruchu rowerowego. Dane przekażą firmie, 
która w powiązaniu z gminami, z miastem Radom wskaże przy jakich drogach ten ruch 
rowerowy się odbywa i jakie są możliwości techniczne wybudowania przy nich ścieżek 
rowerowych.  
 
Radny Zbigniew Dziubasik zapytał, kiedy planowane będą ścieżki przy drogach 
wojewódzkich i czy będziemy mieli na to jakiś wpływ.   
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka 
stwierdziła, że to nie są nasze kompetencje. Możemy tylko monitować, prosić. Można łączyć 
siły i wspólnie zabiegać o to, żeby przedsięwzięcia realizowane przez Mazowiecki Zarząd 
Dróg się udały.  
 
Radny Łukasz Figura zapytał, czy opracowanie koncepcji będzie się opierało na ruchu 
rowerowym i samochodowym, czy może też i na turystycznym.  
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka 
odpowiedziała, że to wszystko będzie brane pod uwagę przez firmę, która wygra wykonanie 
opracowanie tej koncepcji. Zapewne będziemy im nasze założenia proponować, nie mniej to 
oni muszą po konsultacji z Miejską Pracownią Urbanistyczną, z wójtami zobaczyć co jest w 
regionie i zaproponować nam pewne rozwiązania.  
 
Radny Łukasz Figura zapytał, czy Zarząd Województwa ma wiedzę, kiedy ten program 
Puszczyk ruszy.     
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka 
odpowiedziała, że nie ma. Zarząd Województwa ma pomysł, chce go realizować nawet z 
własnych dochodów. Jeżeli będzie mógł pozyskać środki unijne, to na pewno z nich 
skorzysta. 
 
Radny Zbigniew Dziubasik zapytał o długość tych ścieżek rowerowych.  
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Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka 
odpowiedziała, że nie wie jak będą długie. Na razie jest opracowywana wstępna koncepcja. 
Poza tym to my damy założenie, bo nas nie będzie stać żeby budować ścieżki przy wszystkich 
naszych drogach powiatowych. Jeżeli te ścieżki powstaną przy 20% naszych dróg to i tak jest 
około 100 km. To są ogromne nakłady więc nie wie, czy w I koncepcji nie ograniczyć się do 
10%. Najpierw trzeba się zorientować, bo mając wiedzę w sprawie koncepcji można samemu 
rozszerzać i zlecać dokumentację.  
 
Radny Zbigniew Dziubasik poinformował, że lustro usytuowane w miejscowości Płachty na 
drodze Pionki – Podgóra jest bardzo małe. Zapytał, czy byłaby możliwość wymiany na 
większe.  
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka 
odpowiedziała, że zorientuje się jakie tam lustro stoi.   
Następnie poinformowała, że odniesie się do pytania, które zadał jej przed posiedzeniem 
radny Zbigniew Dziubasik dotyczące drogi Poświętne – Lewaszówka. Otóż droga ta będzie 
robiona w ramach wydatków bieżących, ścinka poboczy, korytowanie i umocnienie 
kruszywem na głębokość 20 cm, żeby stworzyć bezpieczne dojście. Takie prace wykonują 
corocznie. W ubiegłym roku były robione w Owadowie i w Wierzbicy. Dodała, że gdy 
zadania nie ma w planach inwestycyjnych i gdy nie ma odpowiednich parametrów, to starają 
się, aby te pobocza umocnić kruszywem i je wyprofilować, ażeby było bezpieczne dojście.  
 
Radny Zbigniew Dziubasik zapytał, czy nie ma szans na to, żeby ten odcinek 600 metrowy 
do cmentarza został zrobiony. 
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka 
odpowiedziała, że musiałoby być to zadanie wprowadzone do budżetu jako inwestycyjne i 
musiałaby być zrobiona dokumentacja techniczna.  
 
Radny Zbigniew Dziubasik poinformował, że po jednej stronie tej drogi jest Kościół, po 
drugiej Ośrodek Zdrowia a potem są dwa cmentarze. Po lewej stronie cmentarz zabytkowy a 
po prawej stronie cmentarz grzebalny i tam nie ma gdzie postawić samochodu. Jak idzie 
kondukt pogrzebowy, to tą droga nie da się przejechać bo ma 3,5 metra szerokości a pobocza 
były takie, że nie dało się tam przejść ani przejechać, teraz podsypany jest tam kamień.  
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka 
stwierdziła, że wyszukują takie miejsca i w miarę możliwości je robią. 
 
Radny Zbigniew Dziubasik stwierdził, że pismo w tej sprawie wysłali do PZDP, ksiądz 
proboszcz i Stowarzyszenie  Jedlnia.  
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka 
stwierdziła, że plany robią rok wcześniej, co w ramach wydatków bieżących i na której 
drodze będzie robione tj. kierownicy obwodów to robią. Pod pieniądze, które mają na bieżące 
utrzymanie mają ustalony zakres prac. Oczywiście te plany są weryfikowane, gdy okazuje się, 
że jakaś inna droga wymaga bardziej remontu. Ale to nie jest tak, że nie wiedzą co chcą robić.  
 
Radny Zbigniew Dziubasik zapytał, czy w przypadku gdyby wprowadzić drogę Poświętne – 
Lewaszówka do zadań inwestycyjnych na przyszły rok, to trzeba byłoby robić ją całą, czy też 
tylko odcinek 600 metrowy do końca cmentarza bez krzyżówki.   
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Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka 
odpowiedziała, że zazwyczaj krótkie odcinki nie rozwiązują problemów panujących na 
drogach. W tym przypadku te 600 metrów nie rozwiąże problemu.  
 
Radny Zbigniew Dziubasik stwierdził, że rozwiązany byłby problem, ponieważ byłby to 
odcinek gdzie jest największy ruch. Potem jest droga w prawo, droga w lewo a droga na 
Lewaszówkę już jest mniej uczęszczana.  
 
Radny Robert Dobosz poinformował, że na ostatniej Komisji Rozwoju Powiatu były 
omawiane spółki wodne. Następnie stwierdził, że przy drodze powiatowej, która biegnie z 
Jedlanki w stronę Romanowa przed rzeką Tymianką jest rów melioracyjny, w którym zawsze 
stoi woda i zawsze na tym rowie jest wybudowana przez bobry tama. Poinformował, że jest 
możliwość wystąpienia do RDOŚ-iu z wnioskiem o zniszczenie tych tam. Poprosił, aby PZDP 
wystąpił z wnioskiem w tej sprawie.  
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka 
odpowiedziała, że wystąpią  z takim wnioskiem. Następnie poinformowała, że trzy lata temu 
bobry się zagnieździły w Wólce Domaniowskiej przy zbiorniku pod drogę i też występowali 
do RDOŚ-iu, ale niestety póki co bobry są pod ochroną.  
 
Radny Łukasz Figura stwierdził, że za około 140.000 złotych powiat jest w stanie zakupić 
dwa samochody, więc może warto byłoby dołożyć środków i zakupić dwa samochody, skoro 
oba są już zużyte.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że tę sugestie przekaże 
Naczelnikowi Wydziału Organizacji i Nadzoru, który był wnioskodawcą tego wniosku na 
Zarząd.  
 
Radny Włodzimierz Ćwil  zapytał o kryte rowy odwadniające.  
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka 
odpowiedziała, że jest to kanalizacja deszczowa, tylko jeżeli rowy nie prowadzą do żadnej 
oczyszczalni ścieków, to są nazywane krytymi rowami. Ale system jest taki sam. Dodała, że 
woda płynąca w rowach krytych jest uznawana za ścieki. Przy budowie rowów krytych 
zwiększa się opłata środowiskowa, którą muszą odprowadzać co roku do Urzędu 
Marszałkowskiego. Od wód w rowach otwartych się nie jej odprowadza, ponieważ 
traktowana jest jako naturalna filtracja. Co roku te opłaty są wyższe.  
 
Więcej pytań i uwag nie było. Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali 
projekt przedmiotowej uchwały. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad - Zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr 26/IV/2015 Rady Powiatu w Radomiu z dnia 
30 stycznia 2015 roku dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu radomskiego. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że zmiany w WPF wynikają 
z podjętych uchwał Zarządu oraz z przygotowanej na najbliższą sesję uchwały w sprawie 
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zmiany uchwały budżetowej. Dochody są zwiększone o 3.091.842,48 złotych a wydatki o 
kwotę 7.453.493,48 złotych.  
 
Pytań i uwag nie było. Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali projekt 
przedmiotowej uchwały. Stanowi ona załącznik Nr 4 do protokołu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad – Informacja o przebiegu wykonania 
budżetu powiatu radomskiego za okres I kwartału 2015  roku. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że plan dochodów na koniec 
I kwartału wynosił 120.809.382,34 zł. i został zrealizowany w 27,3%, czyli w kwocie 
32.959.222,46 złotych. Wyższy wskaźnik realizacji dochodów wynika z tego, że w I kwartale 
wpłynęły wyższe dochody na wypłatę dodatkowego wynagrodzenia rocznego w placówkach, 
które są finansowane z dotacji od Wojewody a także wpłynęły wyższe dotacje związane  z 
realizacją projektów unijnych, bo niektórych realizacja kończy się w I półroczu.   
 Plan wydatków budżetowych na koniec I kwartału wynosił 123.993.680,74 zł. i został 
zrealizowany w 22,2%  tj. w kwocie 27.517.722,06 zł. Wydatki są zrealizowane w wysokości 
niższej niż wskaźnik upływu czasu, ponieważ większość zadań inwestycyjnych nie została 
rozpoczęta. Łącznie w I kwartale dochody per saldo wzrosły o 1.168.031 złotych natomiast 
wydatki zwiększyły się per saldo o 1.290.330 złotych.  
W dochodach realizacja jest niższa w udziale w podatku dochodowym od osób fizycznych. 
Jest to znaczna kwota, bo 500.000 złotych, ale trudno jest cokolwiek powiedzieć, ponieważ w 
I kwartale są zwroty podatku od osób fizycznych, więc nie wiadomo, czy ta tendencja się 
utrzyma czy nie. Należy pamiętać, że w tym roku znacznie są zwiększone dochody z tego 
tytułu  i są większe o 1,2 mln złotych w stosunku do zeszłego roku.  
Dodała, że nie ma zagrożeń, wszystko przebiega prawidłowo, wydatki są realizowane na 
bieżące, sukcesywnie.  
 
Pytań i uwag nie było.   
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 4 porządku obrad – Sprawy różne.  
 
Radny Włodzimierz Ćwil  poruszył sprawę drzew przy drodze w Cudnowie. Poprosił, aby 
gałęzie zostały podcięte, ponieważ przysłaniają światło z lamp przydrożnych.  
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka 
poinformowała, że w tym roku chcą usunąć 254 drzewa. Mają już zgodę. Część z nich będzie 
wycięta w Cudnowie. Jest już podpisana umowa z wykonawcą na ścinkę drzew. Decyzja na 
usunięcie drzew jest ważna do końca roku. Usunięcie drzew będzie uzależnione od tego, czy 
na nich nie ma ptasich gniazd. Każde drzewo, które będzie wycinane jest obserwowane, 
fotografowane. Jeżeli drzewa nie zostaną wycięte do końca czerwca, to będzie to zrobione 
poza okresem lęgowym.  
Następnie odniosła się do budowy chodników i stwierdziła, że budując chodniki zasypuje się 
rowy odkryte. One są zastępowane systemem kanalizacji zamkniętej tzw. rowami krytymi.  
Droga Młódnice – Jarosławice – Cerekiew – Radom została przebudowana w 2004 roku. Na 
wniosek policji w związku z dużym zagrożeniem bezpieczeństwa ruchu został wybudowany 
chodnik, oraz rów kryty. Po jakimś czasie zmienił się właściciel nieruchomości przy tej 
drodze, który wystąpił o rozbiórkę chodnika i przywrócenie stosunków wodnych, czyli 
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zrobienie rowów otwartych, bo jego działka jest zalewana. Wcześniej był rów, do którego 
była odprowadzana woda z jego działki. Gmina uznała, że powiat nie zakłócił stosunków 
wodnych. Mamy operat wodno – prawny, decyzję, wszystko zrobiliśmy legalnie. Decyzja 
wójta została zaskarżona do kolegium samorządowego, które uchyliło decyzję wójta. Sprawa 
jest w toku, do ponownego rozpatrzenia. Nie wiadomo jak może się zakończyć. 
Stwierdziła, że ten właściciel musiałby zrobić drenaż na swoim podwórku, aby woda go nie 
zalewała. Przepisy o drogach publicznych jasno mówią, że zabrania się odprowadzania do 
rowów przydrożnych wód pochodzących z nieruchomości przyległych do drogi a robione to 
jest nagminnie. 
            
Radny Robert Dobosz stwierdził, że w pasie drogowym jest bardzo dużo drzew, z którymi 
co roku jest problem, bo gałęzie rosną itd. Zaproponował, aby Zarząd Dróg wystąpił o 
zezwolenie na wycięcie wszystkich tych drzew. Drzewa w pasie drogowym przeszkadzają, 
tak samo jest z drzewami, które rosną w rowach melioracyjnych, których rolnik nie usunie, bo 
nie ma pozwolenia.   
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka 
poinformowała, że nie ma takiej możliwości, bo te decyzje są czasowe. Poza tym mogą 
usuwać drzewa, które zagrażają bezpieczeństwu ruchu drogowego.  
Następnie stwierdziła, że zmienia się podejście państwa polskiego przynajmniej Trybunału 
Konstytucyjnego odnośnie drzew rosnących przy drogach publicznych. Trybunał uchylił 
nakładanie tak dużych kar za nielegalne wycinanie drzew przydrożnych. Były to kolosalne 
opłaty dochodzące do kilkuset tysięcy za usunięcie jednego drzewa. NIK również się 
wypowiedział, że Zarządy Dróg powinny mieć większą możliwość usuwania tych drzew, ale 
póki co przepisy prawa w tym względzie się nie zmieniły. Zatem są zobligowani do ich 
przestrzegania.  
 
Radny Łukasz Figura zapytał o wykaszanie rowów przy drogach powiatowych w tym roku.  
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka 
poinformowała, że już od półtora tygodnia trwa wykaszanie rowów naszym ciągnikiem. W 
tym roku rozpoczęli od gminy Kowala.  
Jak w ubiegłym roku również i w tym wystąpili do firm, które prowadzą wycinkę traw i 
dwiema firmami będą się wspomagać, żeby w ciągu dwóch tygodni wycięli trawę.   
 
Radny Waldemar Trelka zapytał o najnowsze wieści dotyczące drogi Trablice – Sołtyków.  
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka 
poinformowała, że tą sprawą zajmuje się radca prawny pani Grażyna Grzmil. Nie było jej 
przez tydzień i nie wie jakie kroki w tej sprawie zostały podjęte. Dodała, że jest to sprawa 
trudna pod względem prawnym.  
 
Radny Łukasz Figura zasugerował, aby na tę drogę wysłać służby, bo w niektórych 
miejscach porobiły się doły i można koło urwać.  
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka 
stwierdziła, że ta droga jest do remontu i będzie remontowana. Będą ją utrzymywać tak jak 
wszystkie inne drogi w ramach wydatków bieżących. Nie zostawią jej żeby ktoś sobie 
samochód zniszczył.  
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Więcej spraw nie zgłoszono. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji zamknęła 5 posiedzenie 
o godz. 14.50.  
 
Protokołowała:                                                                             Przewodnicząca Komisji  
 
Alicja Dąbrowska                                                                Teresa Majkusiak 
 
 
 
 
 


